
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 7. april 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 624 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Stinus Lindgreen (RV). 

 

Spørgsmål nr. 624:  

”Hvad kan ministeren oplyse om danske erfaringer om brugen af UV-lys til desinfek-

tion i forhold til bl.a. institutioner, skoler og på velfærdsområdet?” 

 

Svar: 

Til besvarelse af spørgsmålet har ministeriet indhentet bidrag fra Statens Serum Insti-

tut, som jeg henholder mig til:  

 

”SSI anbefaler brug af rengøring med vand og sæbe for at mindske risiko for smitte 

med SARS-CoV-2, hvilket vurderes til at være tilstrækkeligt til at mindske risikoen for 

smitte i langt de fleste tilfælde. I forlængelse af spm. 623 kan det oplyses, at SSI anbe-

faler, at overflader skal være hele og glatte samt synligt rene inden desinfektion, her-

under også såfremt der anvendes UV-lys. SSI har ikke overblik over rutinemæssig an-

vendelse af UV-desinfektion i kommunerne, men SSI har kendskab til et fåtal af kom-

muner, der har valgt at supplere rengøring med UV-desinfektion. SSI har ikke været 

inddraget i disse valg og har derfor ikke detaljeret kendskab til de konkrete brugsom-

råder, herunder hvorvidt og hvordan man vurderer og dokumenterer en eventuel an-

timikrobiel effekt.” 
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